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Opgericht 23 maart 1929 
           
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
_____________________________________________ 
   
Ereleden:  Gerrit Walsma     Anjum  

Jelle Terpstra     Dokkum 
   Ate Hoekstra     Damwâld 
   Henk Canrinus     Hallum 
 
Leden van verdienste: Antje Walsma     Anjum 
   Alie van der Zee     Dokkum 
   Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
Bestuur: 
 
voorzitter  vacant 
 
waarnemend voorzitter Jan Rietberg    
      
secretaris  Sita Herder     tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      9145 RB  Ternaard 
 
penningmeester & Jan Rietberg     tel. 0519-221444 
tentoonstell.penningm. Burdaarderstrjitwei 19    9106 GA  Sibrandahûs 
 
tentoonstell.secretaris Arie Hagedoorn     tel. 0511-421961 
   Master de Grootstrjitte 4    9104 HN Damwâld 
 
ringencommissaris Siep Leegstra     tel. 0511-702258 
   Nije Hale 23     9104 DS  Damwâld  
 
materiaalbeheer  Simke Zijlstra     tel. 0519-321794 
   Burmaniastrjitte 5    9133 MV  Anjum 
 
Tatoeëerders: 
 
Piet Posthuma,      Haadwei 96,           9104 BJ    Damwâld     tel.  0511-425036 
Henk Canrinus,     Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum,        tel.  0518-431118
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http://www.frieslandshow.nl/


 
 
 
Voorwoord 
 
 
 
Het is winter als ik dit schrijf, een waardeloze winter dat wel.   
Voor de konijnenfokkers onder ons hebben de grote shows gelukkig 
doorgang kunnen vinden, hier en daar heb ik goede resultaten voorbij zien 
komen. Mooi dat onze leden zo goed meedraaien op de shows. 
 
Voor de kippenfokkers werd er roet in het eten gegooid door de 
vogelgriep, die met de besmetting in Hiaure zelfs voor een 
vervoersverbod voor veel van onze leden zorgde. Een spannende tijd. 
Nu de meeste shows afgelast en/of geweest zijn hebben de meesten van 
ons hun fokplannen en koppels al weer klaar en gaan we op naar een 
nieuw jaar.  Een jaar met o.a. de 55e Frieslandshow in Holwerd en 
meerdere activiteiten in het verschiet. Een aantal vaste activiteiten maar 
ook nieuwe dingen.  Natuurlijk hopen we weer op goede medewerking 
hiervoor. 
 
De oproep van het bestuur aan de leden om zich te melden voor het 
bestuur lijkt succes te hebben gehad. Er zijn meerdere gesprekken 
geweest en hopelijk kunnen we op de jaarvergadering een aantal nieuwe 
bestuursleden aan jullie voordragen. We hopen op een grote opkomst. 
 
Een nieuw jaar brengt nieuwe uitdagingen mee. Zo is de gevraagde 
subsidie voor de Frieslandshow voor 2017 in eerste instantie afgewezen. 
Het bestuur doet haar uiterste best hier wat aan te doen.  Alles om voor 
onze leden die cultureel erfgoed fokken, verbeteren , showen en bewaren 
een hele mooie show rond te krijgen.   
 
Rest mij om iedereen veel plezier aan zijn of haar fok te beleven, en  te 
genieten van de jonge dieren zodat we in oktober een mooie show in 
Holwerd krijgen. 
 
Namens het bestuur, 
 
Siep Leegstra 
 
 



Uitnodiging voor de ledenvergadering van PKVFrisia 
Vrijdag 24 maart 2017 

Plaats: Hotel café Van der Meer,  
Woudweg 1 te Dokkum 
Aanvang: 20.00 uur 

Agenda: 
1. Opening 
2. Notulen vorige vergadering 
3. Ingekomen stukken en mededelingen 
4. Jaarverslag 2016 
5. Financieel verslag PKV Frisia Dokkum e.o. 2016 
6. Financieel verslag 54e Frieslandshow 
7. Verslag Kascommissie 
8.  Benoeming nieuwe kascommissie 
9. Huldiging jubilarissen: 
 Ulbe Braaksma 25 jaar KLN; Piet Posthuma 40 jaar KLN 
10. Het bestuur stelt de vergadering voor om Sikke Damstra te benoemen 

als erelid van pkv Frisia Dokkum e.o. 
11. Bestuursverkiezing: 
 Aftredend Jan Rietberg, herkiesbaar 
 Het bestuur draagt de volgende kandidaten voor: 
 Vacature Hugo Bruinsma:    Evert Ringia 

Vacature commissaris:          Tietsje de Bruin 
De functies worden door het bestuur in onderling overleg ingevuld. 

12. Financiering tentoonstellingsactiviteiten 
1. Vrijwillige loterij 
2. Advertentie actie Catalogus 
3. Vrienden van de Frieslandshow 
4. Bijdrage leden met fokkerskaart van € 7,50 

13. Het bestuur stelt de vergadering voor om een heffing van € 7,50 aan 
leden met een fokkerskaart op te leggen ten bate van de Friesland-show. 
De opbrengst vervangt het resultaat van het lotenboekje. 

14. Commissie werving – sponsering/advertenties bij 12.2 
15. Activiteiten 2017 
16. Rondvraag 
17. Sluiting vergadering 
 

               Na de pauze een voordracht van: 
 
   Jacob Bijlsma – voorheen bij Staatsbosbeheer 
 
Jacob Bijlsma, jaren het gezicht van Staatsbosbeheer in onder meer De Falom 
e.o. / It Bûtenfjeld komt met beeld en geluid ons bijpraten over de natuur in onze 
directe omgeving. Deze keer dus niet vanuit de fluisterboot in de Valomstervaart, 
maar gewoon in de Bovenzaal bij Van der Meer. Meer dan voor ons leden 
alleen! Neem je aanhang mee, ze zullen er geen spijt van krijgen! 



 
 

Notulen ledenvergadering PKV Frisia 
Dokkum e.o. van 30-09-2016. 
 
1 Opening: 
Hugo opent de vergadering.  Hij vraagt attentie voor de waarde van de 
vergadering. Hugo leest de afmeldingen voor. 
 
1 aVaststellen agenda: 
 De prijsuitreiking van de jongdierendag volgt na de pauze, deze was niet 
genoemd. Punt 4 a wordt toegevoegd, de huldiging van de jubilarissen. 
 
2. Notulen van de vorige ledenvergadering: 
Deze worden goedgekeurd. 
 
3.Ingekomen stukken: 
 Folder vrienden van de Frieslandshow.  Adolf Langhout heeft besloten dit 
voorstel te steunen en heeft een folder ontwikkeld, en gesponsord, vandaar dat 
deze folder van rekladruk komt. Uitleg volgt bij punt 6 
 
Mededelingen: 
Arie heeft bericht gekregen dat de Frieslandshow in 2017 toch niet meer in de 
Trimmer mag omdat de brandweer er geen evenementen meer toestaat na 1 
januari 2017. Hierop is er contact geweest met o.a. de Doelstien, maar hier moet 
een andere vloer over gelegd, offertes gaan richting 3000 euro, alleen voor de 
vloer. Bovendien is de temperatuur in de Doelstien veel warmer dan de 
Trimmer.Dit kon dus geen doorgang vinden. Het MFA in Holwerd blijkt even 
groot als de Trimmer , hier hoeft geen vloer en mogelijk zelfs geen plastic gelegd 
en de temperatuur is beter te regelen. Voor 2017 is dus gekozen voor de MFA in 
Holwerd voor de 55e Frieslandshow. 
Er wordt uit de zaal gevraagd naar de subsidie van Dongeradeel die we dan 
krijgen, deze krijgt Frisia ter behoud van het levende erfgoed.  
De stappen die genomen zijn worden als positief genoemd uit de vergadering. 
Centrale as: Morgen 1-10-16 wordt de handelsroute op de centrale as gehouden, 
wie nog mee wil kan zich in de pauze opgeven. 
 
4. Bestuursverkiezing: 
 Sita Herder had afgelopen voorjaar herkozen moeten worden dit is niet gebeurd. 
Sita heeft zich gewoon en herkiesbaar gesteld en wordt met applaus 
geherinstalleerd. 
Er word benoemd dat Jan Rietberg  volgend jaar ook aftredend is. Jan heeft te 
kennen gegeven wel een duovoorzitterschap wel te zien zitten. Een verlenging 
van het penningmeesterschap ziet Jan niet zitten. Hierdoor is de vraag aan de 
leden voor een nieuwe penningmeester gerechtvaardigd. Belangstellenden 
kunnen zich melden bij het bestuur. 



 
Ledenvergadering PKV Frisia Dokkum 30-09-2016 
 

 
 
4a: Jubilaris: 
Anton Meekma is 25 jaar KLN lid en ontvangt de gouden KLN speld en een 
KLN oorkonde.  Dit onder applaus. 
 
5: Contributieverhoging: 
 Het voorstel om de contributie te verhogen naar 17, 50 wordt aangenomen. 
 
6: alternatieven lotenboekje: 
 Er zijn verschillende voorstellen gedaan ter vervanging van de lotenboekjes.  
Voorstel A, B en C, zijn actieve voorstellen en voorstel D betekent het 
lotenboekje afkopen. 
Er wordt opgemerkt dat het lotenboekje op zich al een positieve reclame is en dat 
het voor de show een activiteit extra geeft. Een vrijwillig lotenboekje geeft dus 
wel inkomsten, misschien niet het gewenste bedrag maar het is zonde een 
activiteit te schrappen. 
Een andere opmerking is dat bv de administratiekosten omhoog moeten, dit kost 
echter inzenders en de Frieslandshow zit al aan de hoge kant. Ditzelfde geldt 
voor het inschrijfgeld. De vergadering stemt punt C hierdoor weg.  
Een ander noemt b.v. op de show duurdere loten te verkopen maar dan voor grote 
prijzen, ook wordt er gedacht aan een veiling waarbij de opbrengst aan de show 
toekomt.  
Het vrienden van de Frieslandshow wordt uitgelegd door Arie die de folder heeft 
rondgedeeld inmiddels. De leden ontvangen dit positief en willen graag 
afwachten wat de opbrengst hier van is in februari.  Een ieder kan de folder bij 
Arie verkrijgen en vrienden aanbrengen. 
Het hele voorstel over de financiering van de Frieslandshow wordt dan weer 
bekeken en ook daadwerkelijk ter stemming gebracht.  



 
Hierdoor vervalt dan ook punt 7! 
 
9: Na de Pauze worden de prijzen van de jongdierendag uitgereikt. Dit gebeurt 
met luid applaus, prijswinnaars zijn genoemd in de Hobby. 
Draaiboek de Frieslandshow. Arie heeft een tijd terug de vergunning al 
aangevraagd, echter nog geen papieren ontvangen, weten andere leden of dit lang 
kan duren? Volgens Germ Durk duurde het andere jaren ook lang voor er gebeld 
werd of een bevestigingsbrief kwam. Hugo geeft aan Albert van der Ploeg hier 
over te benaderen, deze wordt dan ook meteen gevraagd voor de prijsuitreiking. 
Er wordt gevraagd om met de verdeling van de keurmeesters voor de 
tekeningrassen een echte liefhebber te vinden . Arie zet zich hier natuurlijk altijd 
voor in bij het boeken van keurmeesters. 
Een mededling van KLN is binnengekomen, haar bestuur heeft eenzijdig besloten 
de rozetten die bij de bondstitels horen af te schaffen, om zodoende koste te 
kunnen besparen.  
Arie zal de provinciale afdeling vragen of er door hen de bondsprijzen uitgereikt 
worden. 
 
Verder wordt het draaiboek ingevuld. Enkele gaten worden opgevuld. We hopen 
op veel opgaves!! 
Wel wordt er nog extra gemeld dat er tijdens de keuring er geen mensen 
aanwezig zijn die geen functie hebben. 
 
10: Rondvraag: 
 Moet je als lid van Frisia het ent formulier nog weer meezenden bij de 
inschrijving: nee, dit is al aanwezig in het archief! 
 Zijn er nog entingen nodig, dan kan dit gemeld worden bij Arie.( RHD) 
Kan de Hobby ook digitaal uitgegeven worden om zo kosten te drukken? Dit 
neemt het bestuur mee. 
 Kan er ook geënt worden tegen bronchitis bij de kippen? Arie zal dit met Marten 
de Vries bespreken en  informatie hierover volgt dan wel. 
Germ Durk geeft nogmaals de complimenten over hoe het bestuur de entingen 
voor de RHD heeft opgepakt . Het is geweldig verlopen en ook vlot dankzij 
strakke afspraken. Ook hier is de vraag of een andere enting, namelijk die van de 
myxomatose ook centraal geregeld zou kunnen worden. Arie vraagt ook dit na en 
zal informatie laten volgen. 
 
11: Sluiting. 
Hugo sluit de vergadering en wenst allen een veilige thuiskomst, en tot ziens op 
de Frieslandshow.  
      Siep Leegstra 
 
 
 
 



 
 
 
Jaarverslag 2016 van PKV Frisia 
 
Voor je het weet is er al weer een jaar voorbij en ben je al weer toe aan 
wat ik altijd best wel een pittig klusje vind, namelijk het schrijven van het 
jaarverslag. Hoewel het op alle shows na de Frieslandshow doodstil was 
vanwege de afwezigheid van pluimvee, door vogelgriep en de daarbij 
horende maatregelen, hebben sommige leden “generation next” alweer 
onder de lamp zitten. 2016 was sowieso het jaar van de ziektes, bij de 
konijnen zorgde de RHD1 en 2 voor een verplichte enting in augustus 
voor alle te exposeren dieren. Dit is m.i. perfect geregeld door onze 
vereniging, in samenwerking met onze dierenarts Marten de Vries. 
In de maand januari is het allemaal nog zo spannend niet. Tijdens deze 
bestuursvergadering wordt het Financieel verslag van de Frieslandshow 
en van de vereniging PKV Frisia in concept ingebracht en bekeken. Ook 
wordt de jaarvergadering vastgelegd. Arie heeft een uitgebreide ledenlijst 
gemaakt. Het ledental blijft een lichte daling vertonen, maar we blijven 
rond de 100 zitten. 
In de maand februari moet er weer een Hobby uit, en moet de enting 
geregeld worden tegen de vogelgriep. Marten de Vries gaat dit weer voor 
ons doen.De entdatum is 6 aug 2016,de nevel enting op 20 augustus, 
zodat de jonge dieren volledig beschermd zijn op de jongdierendag. 
Op 4 maart hebben we de algemene ledenvergadering, zoals altijd bij v/d 
Meer. Siep Leegstra treedt toe tot het bestuur. Wij wensen hem veel 
plezier toe als bestuurslid! Voorstel van de contributieverhoging is 
akkoord. De contributieverhoging gaat ten goede komen aan de 
Frieslandshow, en zal ingaan per 2017. Uitgenodigd was de heer Geert de 
Vries, hij had een lezing over Stinzenplanten. Het geheel kreeg een 
hilarisch karakter toen de bak met dia’s omviel en we de planten op 
bijzondere wijze zagen groeien. Al met al toch een leuke lezing! 
Op 6 maart werd de Wouden Rammen en Berenshow georganiseerd door 
Konijnenfokvereniging Het Raskonijn te Harkema. Er deden 12 leden 
mee van Frisia. De uitslagen hiervan kunt U herlezen in Hobby 2.Hierin 
zit ook al lijkt het nog ver weg, het inschrijfformulier voor de 
Jongdierendag op 3 sept 2016.Op 30 maart gaat het project Kuikentjes in 
de klas weer beginnen. Paesens heeft de primeur. Er zijn zeker 7 scholen 
die meedoen. Op 19 maart een bijzonder bezoekje van de KLN. Er is een 
gevarieerd programma zodat Frisia goed uit de verf zal komen in het 
Kleindier Magazine. Helaas kan Simke hierbij niet aanwezig zijn. De 
foto’s worden genomen bij Arie en elk heeft een dier mee om mee op de 
foto te gaan. 



April: Een memorabele dag: Arie gaat op 16-04 2016 onze prachtige 
nieuwe promo kar ophalen. Hier zijn heel wat zweetdruppels om 
vergoten. Hoe besteden we onze subsidie op een verantwoorde manier, en 
hoe zal het geheel er uit komen te zien? We mogen echt supertrots zijn op 
onze prachtige kar, banners, en andere promo artikelen. Dan is het al weer 
juli, de Boerendag de jaarlijkse happening op 30 juli 2016. Er is veel 
belangstelling voor onze stand en de flyers worden royaal uitgedeeld en 
enthousiast ontvangen. Onze site is aangevuld met meer rassen, een mooi 
kleurrijk geheel van haren en veren. Neem eens een kijkje op onze 
websites www.frieslandshow.nl  en www.pkvfrisia.nl  Zeker een 
aanrader! Op dit moment is de voorzittersfunctie vacant en wil Jan 
Rietberg graag een andere functie dan penningmeester. Nu zitten we nog 
met 5 mensen in het bestuur. Siep Leegstra neemt het 
ringencommissariaat over van Ype. In mei moet de evenementenaanvraag 
voor de Frieslandshow worden geregeld, en hebben we een concept 
vraagprogramma klaar voor de Frieslandshow. 
We zijn ook naar de open dag bij de Sukerei, het Alde Maaie feest, 
geweest met een minimale bezetting en een mooie middag gehad. De 
volgende activiteit bij de Sukerei, op 17 sept, hebben we in overleg zeer 
kort van te voren moeten afzeggen omdat er 0 mensen wilden/konden 
meehelpen. Bovendien is het de bedoeling dat de leden ook hierin hun 
steentje bijdragen… 
Op 4 juni met de promo kar naar de Welkoop activiteiten; het weer was 
zo goed dat de zijkanten van de tent niet eens hoefden te worden gebruikt. 
Het hokbezoek naar Leek was supergeslaagd; alleen was er zeer weinig 
deelname maar wie wel meeging heeft een prachtige dag gehad!! Ons 
eigen hokbezoek ook om die redenen mede niet georganiseerd.  
Ik weet dat je het als bestuur niet iedereen naar de zin kunt maken, ik zou 
zeggen:  leden kom maar op met de ideeën voor 2017!!  
In juli, de dertigste, hebben we weer de Boerendag gehad.  
Zoals altijd een daverend succes. 
In de bestuursvergadering van 8 augustus worden in verband met de 
steeds dreigender RHD besmetting onder konijnen, als extra 
kennisbronnen uitgenodigd Germ Durk en Henk Canrinus en Jan 
Castelein. Samen komen we tot de conclusie zo snel mogelijk enten!! 
Frisia geeft elke deelnemende konijnenfokker vijf euro als 
tegemoetkoming in de voorrijkosten van de dierenarts. Op 13-8 -2016 
wordt gestart met een grootscheepse enting van de konijnen. Zonder deze 
enting mogen er geen konijnen meer worden geëxposeerd. Het zal 
voorlopig een jaarlijks terugkerend iets worden. 
September, de jonge dieren kunnen worden geshowd in de loods van de 
Fam Wolters. De uitslagen hiervan zijn te lezen in Hobby 3.De mooiste 
dieren worden uitgezocht om aan te treden op de Clubcompetitie te 



Harkema, op 27 september. Dat pakte voor Frisia weer goed uit. Bij de 
hoenders werden we tweede, en bij de konijnen gedeeld tweede. Voor 
uitslagen zie Hobby 4. De algemene ledenvergadering wordt gehouden op 
30 september 2016 bij v/d Meer. Begin oktober geeft onze voorzitter 
Hugo Bruinsma te kennen dat hij de functie niet meer kan dragen. 
Uiteraard alle begrip daarvoor, maar het bestuur wordt nu wel erg 
compact. Achter de schermen wordt druk gewerkt aan de voorbereidingen 
van de 54ste Frieslandshow van 20 t/m 22 oktober. Het is al zo vaak 
gezegd: zonder alle hulp en inzet van onze leden, vrienden, sponsors e.d. 
zou dit natuurlijk nooit kunnen. Iedereen bedankt daarvoor. De laatste 
show in de Trimmer, voor de volgende show moeten we op zoek naar een 
andere locatie. Dit lijken we te hebben gevonden in het MFA te Holwerd. 
Inderdaad, daar zijn we ook ooit begonnen. Ook dit jaar was er weer een 
geweldige show met prachtige dieren, mooie prijzen, trotse fokkers, veel 
bezoekers en heel veel gezelligheid. We kunnen wel weer spreken van 
een zeer geslaagde show, waar we met veel plezier naartoe hebben 
gewerkt en op terugkijken. Wat ook erg leuk was, dat er een cameraploeg 
van HEA langskwam. 
 Op naar alweer een volgende promotie van onze hobby. Op 1 oktober 
togen we met de promo kar naar de Sintrale As. Foarút mei de handel. Ik 
ben er zelf niet geweest, maar de reacties waren onverdeeld enthousiast. 
Een uniek en eenmalig evenement, waarbij ook PKV Frisia weer op de 
kaart werd gezet! Op 9 november was de evaluatie van de 
tentoonstellingscommissie. Hun bevindingen kunt U nalezen in Hobby 4. 
Dan loopt het jaar ten einde. In december is het rustig, qua activiteiten. 
Uit onverwachte hoek komen er twee kandidaat bestuursleden op ons pad, 
Tietsje de Bruin en Evert Ringia. Zij willen graag ons bestuur komen 
versterken en meedenken en wij hopen dat jullie als leden daarmee zullen 
instemmen op de ledenvergadering. 
Ik spreek denk ik niet alleen voor mijzelf als ik zeg dat het voor de 
pluimveefokkers/fans een zeer moeilijk jaar was. Donkere wolken 
verzamelden zich boven onze hobby nadat op 9 juni 2016 bij de fam. R 
Dijkstra in Hiaure een milde vorm van vogelgriep werd geconstateerd. 
Alle dieren werden geruimd en bijbehorende maatregelen genomen. 
Groot was de schrik toen op 18 december weer vogelgriep werd 
geconstateerd op hetzelfde bedrijf, en een tweede ruiming binnen een jaar 
een feit was. De gevolgen waren en zijn dramatisch. Over het hele land 
uitbraken, dode vogels in weilanden en doodstille shows zonder veren en 
gekraai. Wij als fokkers/liefhebbers van zowel de haren als de veren, 
hopen dat 2017 een beter jaar gaat worden, waarin wij volop kunnen gaan 
showen met datgene wat wij de liefste doen: Het showen van levend 
cultureel erfgoed. 
     Sita Herder 



 
Enten tegen pokken bij kippen 
 
In 2012 hadden m’n kippen pokken. 
Daar Cok van Zuilen hetzelfde had, 
kregen we het idee om jaarlijks de 
kippen tegen pokken te enten.  
Het nadeel van pokken en difterie is dat 
de hennen en hanen zo beschadigd zijn 
dat het tentoonstelling seizoen over is. 
Ik kreeg nog al wat telefoontjes en aanspraak in Dokkum dat ook hun 
dieren pokken hadden, en dat ik elk jaar ent tegen pokken.  
Men wilde graag dat hun dieren jaarlijks ook zouden worden geënt. 
Cok en ik willen dit wel doen; we enten meestal in juli. Dit doen we met 
opzet in juli. Dan kunnen alle dieren geënt worden ook de jongere dieren 
van mei en juni. Als jullie mee willen enten, geef je dan nu of later op. 
Maar graag voor 1 mei i.v.m. de entstof die ik moet bestellen. 
Telefoonnummer:  058-2532103  of email: e.ringia@chello.nl. 
De kosten zijn circa 12 euro; hiervoor worden alle dieren geënt maakt niet 
uit hoeveel. Elk jaar hebben we een vast ploegje fokkers dat ent, wilt u 
ook even door geven als u mee wilt doen?  Er zijn nog al wat fokkers bij 
gekomen doordat er in 2016 veel gevallen van pokken bij de kippen zijn 
geweest.  We konden het in één dag af maar dat lukt nu niet meer. We 
zullen 2 of 3 dagen hiervoor uittrekken en kunnen een schema opstellen 
wat het makkelijkst is om te enten. 
 
Groeten, 
Evert Ringia 
 
 
 

 

Enten tegen pokken 
Opgave vóór 1 mei 2016  
bij Evert Ringnia 
Tel.:    058 – 2532103 
email:  e.ringia@chello.nl 

mailto:e.ringia@chello.nl
mailto:e.ringia@chello.nl


 

Enting – RHD1-2 
 
Ook voor 2017 heeft de KLN de voorwaarde om met 

konijnen naar de show te kunnen gekoppeld aan een enting tegen RHD2. Evenals 
vorig jaar zal Frisia ook in 2017 in dit verband organiseren. Toch zal de aanpak 
in 2017 iets anders zijn, dan in 2016, dat heeft als achtergrond, dat in 2016 
midden in het jaar de voorwaarde is gelanceerd. Nu in 2017 weten we op 
voorhand wat ons te wachten staat en daarmee te doen staat. Om de activiteiten 
van de speciaalclubs in het programma mee te kunnen nemen, zal er een vroege 
entingsronde, een midden ronde en een late ronde georganiseerd worden. We 
zullen zeker met de vroege en eventueel ook met de late ronde proberen samen 
met naburige verenigingen tot een gebundelde actie te komen. 
Vaccin 
Op dit moment is de situatie zo, dat er 1 vaccin in Nederland geregistreerd is, dat 
heet ERAVAC is een andere naam voor Cunipravac, een middel dat alleen op 
RHD2 gericht is. Door deze registratie is dit het enige middel dat gebruikt mag 
worden. Een totaal andere situatie als in 2016. Ondertussen wordt er gewerkt aan 
een registratie Van Filavac VHD K C+V. Dit is het middel, dat we vorig jaar 
gebruikt hebben voor RHD1 en 2. Dit middel heeft een werkingsduur van 12 
maanden. Eravac verlangt een herhaling na 6 maanden. Voor beide middelen 
geldt, dat geënt kan worden vanaf 3 weken, maar dan wordt er wel een 
boosterenting verlangd. Enten vanaf 10 weken kan zonder boosterenting. 
Hiervolgend heb ik een mail afgedrukt als antwoord op het verzoek om 
informatie aan de producent van Filavac. Er staat een globale vertaling bij.  
De vraag is hoeveel tijd de registratie in beslag neemt. Zolang die registratie er 
niet is, is het middel Filavac via de officiële kanalen niet (meer) verkrijgbaar. 

Dear Madam, 
We are pleased to inform you that we have applied for a mutual recognition of 
our vaccine FILAVAC VHD K C+V for European countries including The 
Netherlands.  
This resulted in a favourable conclusion last week. Now it’s only a question of 
time for each country to assign a registration number to allow the purchase of 
our vaccine. 
You can inform your vet and accelerate colleagues and ask your authorities in 
order to accelerate the process.colleagues and ask your authorities in order to 
the process.colleagues and ask your authorities in order to accelerate the 
process. 
Best regards, 

Hervé MORIN 
DVMDirecteur relations clientèle et support technique 
Tel. 02 41 75 46 16 - Fax 02 41 75 75 80 



Geachte mevrouw, 
Wij zijn blij u te kunnen meedelen dat wij hebben toegepast voor een wederzijdse 
erkenning van ons vaccin filavac vhd k c+v voor Europese landen met inbegrip 
van Nederland. 
Dit resulteerde in een gunstige conclusie vorige week. Nu is het slechts een 
kwestie van tijd voor elk land om een registratienummer aan te geven om de 
aankoop van ons vaccin toe te staan. 
U kunt uw dierenarts en collega ' s informeren en uw autoriteiten vragen om het 
proces te versnellen. 
Groeten, 
 
Dvm 
Directeur klantenrelaties en technische ondersteuning 
Telefoon. 80 41 75 46-fax 02 41 75 80 80 
Www.filavie.com 

Nog enkele woorden over werkingsduur van de vaccins. Wanneer er sprake is 
van een verhoogde kans op infectie zal de noodzaak van een herhalingsen-ting 
toenemen. M.a.w. dan zal er opnieuw geënt moeten worden om het risico van 
infectie te voorkomen. Dit geldt voor elk middel. 

De vraag heeft ons bereikt inzake myxomatose. Of we dat ook in het 
programma kunnen opnemen. Dat is afhankelijk van hoe jullie als 
konijnenhouders hier tegenover staan.  

Een formulier voor opgave van dieren heeft m.i. op dit moment geen zin.  

Daarom het volgende voorstel: een 3-tal meldmogelijkheden: 

 
Week 18 ( 1 mei – 6 mei ) voor een enting in week 21/22 = eind mei. 
Week 28 (10 juli – 15 juli) voor een enting in augustus week 32/33 
Week 38 (18 – 23 september) voor een enting in week week 40/41. 
Telefonische melding: 0511-421961 / 06-23539953 of mail: 
arie.hagedoorn@planet.nl / tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
 
Arie Hagedoorn 
 
 

 
 

 
 

Enting tegen RHD1-2 
Opgave bij Arie Hagedoorn 
Tel:  0511-421961 / 06-23539953 
email: arie.hagedoorn@planet.nl 
         tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
 
 

http://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2FWww.filavie.com%2F&h=ATMI04brme9Dv0q1nIvAFsN3ML3QUidp0sVMfOT1_O8NpJ27YJA_TjjRvEWmZWTTaXUqDl1UZS9egFjjvJia06KQr_Fy06tA6pslK7ArmyRjU6CcsWvDb2S52hbbNhaqEmlR&s=1
mailto:arie.hagedoorn@planet.nl
mailto:tentoonstelling@pkvfrisia.nl
mailto:arie.hagedoorn@planet.nl
mailto:tentoonstelling@pkvfrisia.nl


Enting hoenderachtigen tegen pseudo-vogelpest. 

Planning:  
Uitgangspunt is: afdoende geënte dieren op  
JONGDIERENDAG op zaterdag 2 september 
2017. 
Drinkwaterenting zaterdag 5 augustus 2017 
Spray-enting zaterdag 19 augustus 2017. 
 
Voorbereiding: 
De deelnemende leden melden zich aan bij Arie Hagedoorn voor 1 juli 2017. 
De benodigde papieren worden door mij voorbereid, die op de dag van de 
drinkwaterenting worden uitgereikt, zodat de verdere gegevens door de fokker 
verwerkt kunnen worden. 
Op de dag van de spray-enting worden deze papieren weer ingenomen, nadien 
door de dierenarts ondertekend, vervolgens 5x gekopieerd. 1 Exemplaar komt in 
het verenigingsarchief en wordt gebruikt als instuurexemplaar voor 
jongdierendag en voor de Frieslandshow. De 5 kopieën kunnen de fokkers 
gebruiken voor andere showinzendingen. 
Naast het bovengenoemde formulier wordt op de dag van de drinkwaterenting ( 5 
augustus 2017 ) een tijdplanning voor de spraydag uitgereikt. 
Op de dag voor de drinkwaterenting dienen de dieren op DORST 
gezet te worden. Dat houdt in, dat de drinkwater-voorziening van 
de dieren (afhankelijk van de weersomstandigheden) op vrijdag 4 
augustus vanaf 16.00 uur weggenomen wordt.  
 
Vakantie: 
Wanneer u op één van beide dagen op vakantie bent, dan valt er vast iets te 
regelen met een familielid of met een collega fokker. U kunt in deze contact 
opnemen met de coördinator van het entingsgebeuren. 
 
Bijdrage in de kosten: 
Per adres wordt een bijdrage gevraagd van € 20,00; voor jeugdleden € 10,00. 
N.B.: Alle hoenderachtigen op hetzelfde adres dienen geënt te worden. Dus ook 
de NIET-tentoonstellingsdieren. 
 
Dag van drinkwatervoorziening (zaterdag 5 augustus). 
Vanaf 9.30 uur inloop op Master de Grootstrjitte 4, 9104 HN Damwâld. Onder 
genot van een kopje koffie even bijkletsen. Vanaf 10.00 uur uitreiking van het 
drinkwater. Daartoe dient men voorzieningen mee te nemen. Het water (100 liter 
beschikbaar) is op sterkte aangemaakt. M.a.w. dient NIET verder verdund te 
worden. Zij die het verst dienen te reizen, krijgen het eerst de vloeistof uitgereikt. 
De werking van de vloeistof is voor 2 uur gegarandeerd. 
Twee papieren worden uitgereikt: 

1. Voor ingevuld formulier: Model van verklaring van enting…. 
2. Route en tijdplanning van de dag van de spray-enting. 



 
Dag van spray-enting (zaterdag 19 augustus)  
Volgens de route en tijdplanning wordt een strak schema aangehouden. 
Op deze dag voert Marten de Vries de spray-enting uit. 
Het nu volledig ingevulde formulier wordt ingenomen. 
Dit volledig invullen dient VOORAF gebeurd te zijn, 
daar kan niet op gewacht worden. 
De bijdrage € 20,00 dan wel € 10,00 voor het jeugdlid 
dient gepast betaald te worden. Voor de bijdrage krijgt u 
een betalingsbewijs uitgereikt. 
 
Afwerking: 
De gekopieerde formulieren worden in principe op jongdierendag uitgereikt, dan 
wel bezorgd of per post toegezonden. 
 
Arie Hagedoorn 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

Enting pseudo vogelpest 
Aanmelding vóór 1 juli 2017 bij Arie.  
Tel:  0511-421961 / 06-23539953  
email: arie.hagedoorn@planet.nl 
           tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
Drinkwaterenting zaterdag 5 augustus 2017 
om 9.30 uur bij Arie Hagedoorn te Damwâld 
Spray-enting zaterdag 19 augustus 2017. 
 

mailto:arie.hagedoorn@planet.nl
mailto:tentoonstelling@pkvfrisia.nl


 
 

 

 
 



Vogelgriep – Showseizoen 
 
Nu deze tekst op papier gezet wordt, in de tweede week van februari, hebben we 
nog steeds te maken met een VERZAMELVERBOD van pluimvee, dat heeft 
gevolgen voor het tentoonstellen van deze dieren, dat hebben we met z’n allen 
ervaren. Midden november 2016 tot….. ja dat is de vraag! Niet in te schatten. Het 
verzamelverbod is feitelijk niet direct opgelegd vanuit een Nederlandse situatie, 
maar is min of meer ingegeven om besmettingen vanuit met name Duitsland, 
waar in november de griep opdook te voorkomen. Wij in Nederland zijn er 
eigenlijk goed mee weggekomen al zullen de getroffenen, commerciële bedrijven 
en particulieren, dat niet zo zien. Zeker als we de Nederlandse situatie 
vergelijken met de Duitse, dan is het bij ons meegevallen. België is pas geraakt 
eind januari. Dat geldt niet voor andere landen in Europa, waar forse infecties 
zijn opgetreden, Frankrijk, Zwitseland, Zweden, Denemarken, Groot-Brittannië. 
In Nederland zal bij de instanties het idee leven, dat de afgekondigde maatre-
gelen doelmatig zijn / geweest zijn. Dit voedt de gedachte, dat die instanties bij 
een enigszins vergelijkbare situatie wederom naar deze maatregelen zullen 
grijpen. Dit vooruitzicht roept vragen en daaruit voortkomend discus-sies op. 
Komen we hier wel weer vanaf? Volgend jaar weer vogelgriep? Moeten we ons 
showseizoen aanpassen? Wat heeft zo’n aanpassing voor gevolgen op onze 
houding t.o.v. het broedseizoen? Wie neemt hier het voortouw? 
Je mag je afvragen of de getroffen shows een nieuwe tegenslag in het komende 
jaar / de komende jaren kunnen opvangen? De situatie van de Noordshow, De 
Championshow, De Oneto enz. zullen door de omstandigheden er niet 
rooskleuriger op geworden zijn. Sinds de Noordshow in de TT-hal in Assen zit, 
heeft het nog geen NORMALE show gedraaid. Weer aspecten, nieuwe locatie, en 
de vogelgriep hebben tot flinke verliezen geleid. Voor deze shows, voor andere 
niet genoemde, zou het te overwegen zijn te kiezen voor een “veiliger” tijd. Een 
tijd waar de kans op een onder druk van vogelgriep opgelegd 
tentoonstellingsverbod te minimaliseren is. Een show voor half november dan 
wel na half maart. Half maart? Zijn we dan af van het tentoonstellingsverbod? Is 
het griepvirus dan het land uit en ook bij onze buren verdwenen? Onzekerheid 
troef! 
Er valt nog iets te overweg. De diergroepen los koppelen. Het showseizoen 
indelen in 3 delen: voor (tot medio november) midden (tot medio maart) en eind 
(tot mei). In het middendeel shows van haren en sierduiven. In het voor en eind 
shows van alle diergroepen. Om zoiets te kunnen bereiken zullen er heel wat 
organisaties bij elkaar aan tafel moeten schuiven, landelijk en regionaal. We 
kunnen het ook negeren en de gedachte heilig verklaren, dat het mijn tijd wel zal 
uitdienen of de wal zal het schip wel keren. De twee grote Nationale shows, De 
Noordshow en de Championshow neem ik in mijn bespiegelingen als 
uitgangspunt. Januari: even jaren Noordshow Bondshow voor konijnen en 
cavia’s, kleine knagers, sierduiven. Maart of November: even jaren 
Championshow de Bondshow voor pluimvee (alle andere diergroepen dan de 
januari-show). Oneven jaren januari Championshow Bondshow voor konijnen en 
cavia’s, kleine knagers, sierduiven. Maart of November: oneven jaren 



Noordshow de Bondshow voor pluimvee. Is dit de knuppel in het hoenderhok 
gooien? Zoiets valt ook op te zetten met de Oneto en de Gelderlandshow. Het zou 
heel goed mogelijk kunnen zijn, dat de 4 genoemde shows het samen inrichten. 
Niet? Zijn het te zeer concurrenten? Gunnen ze elkaar het licht in de ogen niet? 
Zijn ze DAN wel dienstbaar aan het instand houden van de kleindierhobby? 
Overigens geldt dit niet alleen voor deze NATIONALE shows, ook provinciaal 
en regionaal is dit aan de orde. M.a.w. NOORD-OOST FRIESLAND schuif 
bijelkaar aan en schraagt elkaar. De mogelijke verschuiving van shows naar voor 
en naseizoen kan flinke gevolgen hebben voor de keurmeesterbezetting! Het is nu 
al zo, dat voor de 56e Frieslandshow in 2018 op de keurdag (donderdag in de 
herfstvakantie) voor de diergroep watervogels GEEN keurmeester beschikbaar 
is! Margriet Maas-Sep, als enige vrij en goed inzetbaar op onze show, ziet 300 
km heen, keuren en 300 km terug NIET zitten. Dit alles betekent, dat er een 
noodoplossing gecreëerd moet worden, daar zijn we mee bezig. We praten nu 
over 2018! Verschuiven van shows naar het voorseizoen dan wel het naseizoen 
zal niet simpel kunnen, daarover zal BREED overleg nodig zijn. Wie neemt het 
initiatief? Afwachten? Dat lijkt me nu net het slechtste wat je moet doen, dan 
weet je zeker dat er slachtoffers zullen vallen. Shows, die geen doorgang zullen 
kunnen vinden, omdat ze geen dieren=inschrijvingen hebben of geen adequate 
keurmeesterbezetting. Een taak voor het FB? Uiteindelijk gaat die instelling over 
het tentoonstellingsgebeuren. 

Gevolgen – hobby 
Een andere opzet van het tentoonstellingseizoen heeft zeker invloed op de 
jaarindeling van de pluimveehouders. Dieren voor het voorseizoen en dieren voor 
het naseizoen. Eerder broeden; later broeden !!?? Hoe komt het met de ringen? 
De enting tegen de vogelpest? De jongdierendagen? Allemaal vragen die 
opborrelen, maar het zijn geen onoverkomelijke kwesties. En dan is er nog de 
meest knellende vraag: Is het allemaal wel nodig? Loopt het niet met een sisser af 
en blijven we de komende 10 jaar gevrijwaard van vogelgriep en daarmee vrij 
van tentoonstellingsverboden? Koffiedik kijken, het Orakel van Delphi 
raadplegen. Voor mij is de prangende vraag, laten we ons overleveren aan het 
toeval of nemen we de regie in eigen hand en passen we ons aan aan de situatie 
die een aantal deskundigen ons voor de toekomst vaker beloven. Het enten van 
de dieren wordt door de deskundigen als een onmogelijke zaak gezien, gelet op 
de veelheid aan varianten en mutaties binnen het vogelgriepvirus. Daar hoeven 
we de oplossing dus niet te zien, overigens spelen daar de commerciële belangen 
een heel grote rol. Hobbydieren zijn in dit opzicht bijzaak. Voor de hoenders en 
dwerghoenders, waar de tentoon-stellingshoudbaarheid maar kort is, heeft de 
opdeling van het seizoen de meeste impact. Overigens mag je je afvragen of er 
niet iets mis is met de standaard en de daaruit voortvloeiende keuring, waarbij 
alleen jonge dieren voor de prijzen kunnen gaan. Zo’n ras waar dat een hele grote 
factor is, Sebrights, bevolkt een deel van mijn hokken. Volwassen dieren = 
uitgegroeide dieren aan de leg zijn, zoals sommigen het aanduiden “over de top”. 
Feitelijk zeg je, dat ze als tentoonstellingsdier hebben afgedaan en dat terwijl ze 
goed een half jaar oud zijn. Overigens geldt dit bepaald niet alleen voor dit 
genoemde ras. Meer aandacht op de show voor het overjarige dier zou wenselijk 



zijn; het geeft een beter inzicht in de duurzaamheid van een ras en de staat van 
het ras in het algemeen. Vinden we het kunnen showen van een dermate belang 
en daarin ook de regelmaat in ervaren, dan zullen we moeten overwegen het 
seizoen aan te passen in show- en broedseizoen. 
 
Showseizoen                   Het hele jaar…… 
 
Een heel andere situatie. Daarin hoeven we het wiel niet uit te vinden. We 
kunnen simpel te rade gaan in Engeland (Groot-Brittannië) of in Denemarken. 
Daar kennen ze geen seizoen (van september – april), maar daar showen ze het 
hele jaar. Er staan in Nederland op dit moment voor het komende jaar ongeveer 
225 shows op de agenda, shows die aangemeld zijn bij het FB,  die vallen 
allemaal binnen de boven aangeduide termijn, verder zijn er nog fokkersdagen, 
jongdierendagen, clubdagen van speciaalclubs die niet aangemeld zijn bij het FB. 
Spreiding over het hele jaar bieden mogelijkheden om vogelgriep te ontlopen en 
topdrukte te vermijden. Zeker is, dat in genoemde landen het 
broed/kweekseizoen feitelijk ook niet bestaat. Het hele jaar wordt er gekweekt. 
Zeker hier zullen ook problemen ervaren worden, dieren die in de rui vallen. In 
hartje zomer met echt zomerse waarden zullen we te maken hebben met 
beschermende maatregelen. Elke fokker, exposant kan dan wel kiezen. Ook dan 
zullen er op gezette tijden verzamelverboden optreden, waardoor een deel van het 
jaar geen shows zullen kennen voor bepaalde diergroepen, maar later in het jaar 
zal er wel geshowd kunnen worden, omdat die shows gepland staan. Nu zitten we 
opgescheept met een verzamelverbod/tentoonstellingsverbod, dat straks 
opgeheven wordt….. maar dan is het tentoonstellingsseizoen voorbij. 
Ook dit vraagt een aanpassing van het broedseizoen, dat eigenlijk een 
broed/kweekjaar wordt. Problemen geeft het ook, denk aan ringen en entingen, 
maar die zijn zeker overkoombaar. Zie je beeld al…. Een mooi weiland, een 
aantal partytenten, gezellige zitjes een ééndagshow, maar een meerdaagse moet 
ook goed kunnen! 
Al met al kunnen we stellen, dat willen we showen en ons niet door vogelgriep 
op slot laten zetten, dan zijn er wel mogelijkheden. Alleen als we blijven zitten, 
waar we zitten en lijdzaam afwachten wordt het afwachten of de “virusgoden” 
ons gunstig gezind zijn. 
 
Onderzoek naar oorzaken en verspreiding vogelgriep moet beter 
 
Vogelbescherming Nederland is verontrust, dat er geen goed onderzoek wordt 
gedaan naar de daadwerkelijke oorzaken en versprei-ding van vogelgriep. In een 
brief aan staatssecretaris Van Dam dringt Vogelbescherming aan op beter 
onderzoek naar en inzicht in verspreiding en ontwikkeling van 
vogelgriepvirussen. In het belang van de gezondheid van vogels, maar ook van 
mensen. 



Duizenden dode wilde vogels 
 
Vogelgriepvirus H5N8 heeft de afgelopen maanden flink huisgehouden in 
Nederland. Duizenden dode wilde vogels werden gevonden en verschillende 
pluimveebedrijven moesten worden geruimd. Ook in de ons omringende landen 
sloeg het vogelgriepvirus toe. Volgens Vogelbescherming Nederland levert de 
overheid onvoldoende inspanningen om beter inzicht te krijgen in waar het virus 
vandaan komt en de wegen waarlangs het zich onder zowel pluimvee als wilde 
vogels verspreidt. 

Waar hebben de vogels virus opgelopen? 
Bij het uitbreken van de huidige vogelgriepepidemie werd al snel gewezen op 
wilde vogels, met name eenden als kuifeend en smient, als bron van besmetting 
op pluimvee en andere wilde vogels. Het is uiteraard mogelijk, dat wilde 
(trek)vogels de directe bron waren. 

Maar dan blijft de vraag waar deze vogels het virus hebben opgelopen. Het is niet 
uitgesloten dat wilde vogels het virus juist via de pluimvee-sector hebben 
gekregen, hier of elders in Europa of Azië. Degelijk onderzoek naar de bron van 
de besmetting lijkt Vogelbescherming gezien de economische belangen en de 
mogelijke ernstige gevolgen voor mens en natuur dan ook een belangrijke 
verantwoordelijkheid van de overheid. Maar van goed systematisch onderzoek is 
helaas geen sprake in Nederland. Ook wordt er in Nederland nauwelijks 
onderzoek gedaan naar eventuele andere bronnen van verspreiding, zoals trans-
port van vogels, voer en mest binnen de pluimveesector. 

Goed wetenschappelijk onderzoek nodig 

Tijdens de recente uitbraak bleken Rijkswaterstaat, waterschappen en gemeenten 
niet te zijn toegerust om dit soort massale vogelsterfte goed te monitoren. Door 
dit gebrek aan consistente monitoring is veel informatie verloren gegaan. 

Dat moet dus veranderen. Vogelbescherming schrijft aan Van Dam, dat het juist 
van groot belang is, dat er goed wetenschappelijke onderzoek wordt gedaan naar 
oorzaak en verspreiding van vogelgriep-virussen en de interactie tussen wilde 
vogels en de pluimveesector. Daarbij dienen alle mogelijke verspreidingen in de 
gehele sector in beeld gebracht te worden. Inzicht in verspreiding en 
ontwikkeling van vogelgriepvirussen is van belang voor de economische 
ontwikkeling in de pluimveesector, wilde vogels, én gezondheid van mensen. 

https://www.vogelbescherming.nl/kuifeend
https://www.vogelbescherming.nl/smient


 
 
Bloedluis 
 
 
 

 
 
 



Dien uw zienswijze in op voorgenomen besluit huisdierenlijst 

 
 
Gepubliceerd op: 31 januari 2017 | Gewijzigd op: 1 februari 2017  (RVO) 
Staatssecretaris Van Dam heeft een voorgenomen besluit genomen over plaatsing 
van zoogdiersoorten op de huisdierenlijst. Van 31 januari tot en met 14 maart 
2017 kunt u het voorgenomen besluit inzien en als belanghebbende hierop een 
zienswijze indienen. 
In het 'voorgenomen besluit aanwijzing te houden diersoorten (positieflijst)' 
staat welke zoogdiersoorten wel of niet op de huisdierenlijst geplaatst gaan 
worden. Op basis van adviezen van deskundigen heeft de staatssecretaris een lijst 
opgesteld van zoogdiersoorten die gehouden mogen worden. Daarnaast is er een 
lijst van zoogdiersoorten die niet gehouden mogen worden. 
Zienswijze indienen: Het voorgenomen aanwijzingsbesluit ligt, na plaatsing in de 
Staatscourant, ter inzage. U kunt als belanghebbende van 31 januari tot en met 14 
maart 2017 een zienswijze indienen (RVO)  Dit kan voor een of meerdere 
diersoorten. Welke zoogdiersoorten u wel of niet mag houden, leest u op de RVO 
informatiepagina huisdierenlijst: 
http://www.rvo.nl/onderwerpen/agrarisch-ondernemen/dieren/huisdieren-houden-
en-fokken/huisdierenlijst 
 
 
Ledenmutaties: 
 
Bedankt als lid: 
 
Combinatie Landheer Buitenpost 
M.P. Landheer  Buitenpost 
AnnaLynn Fruitema Wierum 
I.I. Zittema  Wierum 
 
Nieuwe Leden: 
 
Halbe Sijtsma  Lioessens 
Bertus Groenewoud Broeksterwâld 
Fré Zuidema  Kloosterburen 
 
 

http://mijn.rvo.nl/voorgenomen-besluit-dieren-voor-de-huisdierenlijst
http://www.rvo.nl/onderwerpen/agrarisch-ondernemen/dieren/huisdieren-houden-en-fokken/huisdierenlijst
http://www.rvo.nl/onderwerpen/agrarisch-ondernemen/dieren/huisdieren-houden-en-fokken/huisdierenlijst


Vrienden van de Frieslandshow / pkv Frisia Dokkum e.o. 
 
 
 
Broeksterwâld: 

• P.G. Wolters   

Damwâld 
• ALH-genetics 
• Broekema 
• Chr. Mavo De Saad 
• Kleindieren Van de Maginaris 

Dokkum 
• Broekema – De Molen 
• Broekema’s Fourage Centrum 

Drachten  
• Ufkes Greentec BV 

Feanwâlden 
• Dierenspeciaalzaak Yn’e loads 

Metslawier 
• Kninepleats – familie Veenstra 

Wâlterswâld 
• Handelsonderneming Schaafsma 

 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Activiteiten agenda 2017 
 
24 maart 2017 
Ledenvergadering PKV Frisia in hotel van der Meer Dokkum met na de 
pauze een lezing van Jacob Bijlsma met beeld en geluid over de natuur in 
onze directe omgeving.  Partners ook uitgenodigd! 
 
15 april 2017   
Uiterlijke opgave RHD entingen 
 
1 mei 2017  
Uiterlijke opgave enten tegen pokken 
 
10 juni 2017 
Frisia presentatie bij Welkoopactiviteiten Dokkum 
 
24 juni 2017 
Hokbezoek bij eigen leden met aansluitend barbecue 
 
1 juli 2017 
Uiterlijke aanmelding enting pseudo vogelpest 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Enten tegen pokken 
Opgave vóór  
1 mei 2016  
bij Evert Ringnia 
Tel.:    058 – 2532103 
email: 
e.ringia@chello.nl 

Enting pseudo vogelpest 
Aanmelding vóór 1 juli 2017 bij Arie.  
Tel:  0511-421961 / 06-23539953  
email: arie.hagedoorn@planet.nl 
           tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
Drinkwaterenting zaterdag 5 augustus 2017 
om 9.30 uur bij Arie Hagedoorn te Damwâld 
Spray-enting zaterdag 19 augustus 2017. 
 

Enting tegen RHD 1-2 
Opgave bij Arie Hagedoorn 
Tel:  0511-421961 / 06-23539953  
email: arie.hagedoorn@planet.nl 
         tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
Week 18 ( 1 mei – 6 mei ) voor een enting in week 21/22 = eind mei. 
Week 28 (10 juli – 15 juli) voor een enting in augustus week 32/33 
Week 38 (18 – 23 september) voor een enting in week week 40/41. 
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mailto:arie.hagedoorn@planet.nl
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vervolg activiteiten agenda 2017 
 
 
29 juli 2017 
Frisia presentatie op Boerendag Wâlterswâld 
 
5 aug.2017 
Drinkwaterenting hoenders 
 
19 augustust 2017  
spray enting hoenders 
 
2 sept.2017  
Jongdierendag/keuring bij Wolters Broeksterwâld 
 
26 okt. t/m 28 oktober 2017 
55e Frieslandshow 
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